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Bolos: În urmatoarele 6 luni ar trebui sa intre în economia nationala fonduri

europene de pâna la doua miliarde de euro

Fonduri europene de pâna la doua miliarde de euro ar trebui sa intre în economia României în urmatoarele

sase luni, a afirmat, marti, într-o dezbatere de specialitate, ministrul Fondurilor Europene, Marcel Bolos.

 

"În urmatoarele sase luni, din estimarile pe care le avem, ar trebui sa intre în economia nationala pâna la doua

miliarde de euro. E un proces continuu de deschidere a apelurilor de proiecte, de depunere a declaratiilor lunare de

cheltuiala. În fiecare luna avem sedinta cu autoritatile de management care au tinte de absorbtie si pe care le

urmaresc personal. Unde vad ca exista întârzieri sau nerespectarea acestor tinte stabilite luam masuri din timp (...)

Banii vin esalonat în functie de cum lansam noi apelurile de proiecte. Va dau câteva exemple în care am utilizat

deja banii europeni: pentru somajul tehnic, spre exemplu, am realizat inclusiv decontarea acestor bani în legatura

cu Comisia Europeana. Declaratiile de cheltuieli au plecat la Comisie si discutam de 300 de milioane de euro. De

asemenea, pe data de 15 mai am lansat apelul pentru echipamentele medicale necesare unitatilor sanitare. Acolo,

bugetul a fost initial de 350 de milioane de euro, iar astazi avem 166 de cereri de finantare depuse, cu o valoare de

900 de milioane de euro, o solicitare record de fonduri pentru echipamentele medicale ale unitatilor sanitare. Am

început contractarea si în momentul de fata avem contracte încheiate în valoare de aproximativ 100 de milioane de

euro si am pregatit proiectul de Ordonanta de Urgenta pentru ca sa putem suplimenta fondurile necesare pentru

echipamentele medicale", a mentionat Bolos.

 

Ministrul de resort a subliniat, în legatura cu suma de un miliard de euro destinata IMM-urilor ce ar urma sa vina

de la Bruxelles, ca pâna la pe data de 25 septembrie, contractul de finantare ar putea fi parafat.

 

"Acesti bani cumva încep sa intre în economia nationala. Avem apoi miliardul de euro pentru IMM-uri. Cererea de

finantare din partea Ministerului Economiei care are calitatea de administrator de grant a fost depusa în cursul zilei

de vineri, saptamâna trecuta (18 septembrie 2020, n.r.). Deja suntem în etapele de evaluare a cererii de finantare si

sper ca vineri, pe 25 septembrie, sa putem încheia contractul de finantare pentru miliardul de euro, astfel încât

Ministerul Economiei sa poata sa intre în calitate oficiala de administrator de grant. Stimulentul medical este, de

asemenea, apelul deschis pâna în data de 15 octombrie. Acolo, avem 120 de milioane de euro pe care îi vom

recupera de la Comisie. Deci, practic, am accelerat un pic ritmul acesta de absorbtie a banilor europeni, mai ales în

aceasta perioada în care economia nationala, IMM-urile, au nevoie urgenta de aceasta infuzie de capital. Vestea

cea mai buna este ca în cadrul Planului national de recuperare si rezilienta, daca pentru început am avut o oarecare

retinere din partea Comisiei Europene pentru ca mediul de afaceri sa fie eligibil pentru a continua sprijinul

IMM-urilor, se pare ca am gasit oarecum deschidere pentru sustinere (...) si este prevazuta o suma destul de

consistenta (...)", a explicat demnitarul.

 

Trustul de presa DC Media Group organizeaza, marti, dezbaterea online cu titlul "Upgrade România - Planul de

repornire a economiei", în care sunt abordate teme precum bilantul economic la sase luni de la declansarea starii de

urgenta, situatia reala "din teren", sursele de finantare pentru economie si accesarea banilor europeni.
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